
Zbori volilcev
so še vedno
najpomembnejša
oblika
naše
demokracije

ŽE NEKAJ Iet smo bili nava-
jeni, da smo sklicevali zbore
volivcev kot nepotrebno for-
malnost. Da bi lahko ocenili
njihov pomen, smo postavili
nekaj vprašanj o letošnjih
zborih predsedniku občinske
konference SZDL Ljubljana-
Šiška inž. Marku Svetetu.

1. Kako so potekali letošnji
zbori volivcev, kakšna je bi-
la udeležba na zborih voliv-
cev?

— Na zadnjih zborih so vo-
livci razpravljali o osnutku
družbenega plana in proraču-
na občine ter o finančnem
načrtu mesta. Kljub po-
membnosti teme je bila ude-
ležba volivcev na zborih sla-
ba, dasi boljša kot na zborih
v lanski jeseni. Več volivcev
je prišlo na zbore zunaj ožje-
ga mestnega predela in na
zbore v delovnih organizaci-
jah. Vsebinske priprave na
zbore je vodila občinska
skupščina, osnutek družbe-
nega plana in proračuna ob-
čine so obravnavali v klubu
odbornikov ter na seji občin-
ske skupščine. Priprave na
zbore so bile temeljite. Od-
borniki so dokaj dobro tol-
mačili finančni načrt in osnu-
tek proračuna. K vsebinski
pripravi je prispevala tudi
Socialistična zveza, še zlasti
krajevne konference SZDL.
Na pobudo krajevnih odbo-
rov SZDL so v skoraj vseh
krajevnih skupnostih pred
zbori sklicali politične akti-
ve. Politični aktivi so obrav-
navali vsebinske in organiza-
cijske priprave na zbore, še
zlasti z gledišča lokalnih
zahtev in potreb.

2. Kakšna je bila razprava
na zborih volivcev, ali se je
kaj izpremenilo v strokov-
nem podajanju odgovorov?

— Razprava na zborih je
bila pretežno lokalne narave,
volivci so predvsem obravna-
vali krajevno in občinsko
problematiko, manj zadeve
mestnega ali republiškega
pomena. Volivci so na zbo-
rih večinoma pozitivno oce-
nili napore občinske skupšči-
ne za urejanje zadev lokal-
nega in splošnega družbene-
ga pomena. Na zborih so ob-
čani predlagali manjše spre-
membe in dopolnitve osnut-
ka za proračun občinske
skupščine. Vsebina razprav
je bila kvalitetna in kon-

struktivna. Na utemeljeno
razpravo na zborih je vpli-
vala objava osnutka družbe-
nega plana in proračuna ob-
čine v Javni tribuni. To gla-
silo je prejela domala vsaka
družina v občini, zato da bi
se čimveč občanov predčas-
no seznanilo z gradivom za
zbore volivcev.

Večine zborov so se udele-
žili tudi uslužbenci občinske
skupščine ter odgovarjali na
vprašanja občanov ter jih
strokovno pojasnjevali. Vo-
livci so bili zadovoljni z raz-
lago, odgovori in tolmačenji
odbornikov in uslužbencev
občinske skupščine.

3. Ali je občinska skupšči-
na reagirala na vprašanja
zborov volivcev?

— Utemeljeni predlogi in
zahteve volivcev po spremem-
bah osnutka družbenega pla-
na in proračuna so bili naj-
večkrat upoštevani. Druge
predloge, pripombe in skle-
pe, ki so bili sprejeti na zbo-
rih, smo posredovali pristoj-
nim službam občinske skup-
ščine. Službe občinske skup-
ščine bodo odgovore na vpra-
šanja volivcev objavile v Jav-
ni tribuni. Tako se bodo vo-
Iivci seznanili z odgovori ob-
činske skupščine na vpraša-
nja, predloge in pripombe
volivcev oziroma sklepe zbo-
rov volivcev.

4. Kakšno je vaše mnenje
o pomenu zborov volivcev?

— Zbori volivcev so po
ustavi in po statutih občin
ena izmed najpomembnejših
oblik socialistične demokra-
cije in najprimernejša oblika
povezovanja predstavniških
organov z občani. Občinska
skupščina, Socialistična zve-
za in krajevne skupnosti bo-
do morale to pomembno ob-
liko neposredne samouprave
občanov še bolj krepiti. Zla-
sti je važno, da zborom vo-
livcev pridobimo ugled in ve-
ljavo. To bomo dosegli le, če
bomo še bolj skrbno pri-
pravljali zbore. Več bo po-
trebno storiti za boljšo in
pravočasno obveščenost vo-
livcev, kajti dobro obveščeni
volivci bodo lahko veliko več
prispevali pri razreševanju
in odločanju o posameznih
vprašanjih ter še v večji me-
ri sodelovali v družbenem
življenju občine.


